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Opening en vaststelling agenda  

Vier leden zijn aanwezig en drie leden zijn verhinderd. Tevens zijn de algemeen 

secretaris en vier medewerkers van het secretariaat van het NCad aanwezig.  

De voorzitter spreekt zijn dank uit voor de enorme hoeveelheid werk die het 

secretariaat de afgelopen periode heeft verricht. 

 

Mededelingen  

Proces aanbieding twee adviezen: ‘Dodingsmethoden’ en ‘Proeven met Honden en 

Katten’ 

De beide adviezen zijn besproken en afgerond door het NCad. De beide adviezen 

zullen, gepaard met twee aanbiedingsbrieven, schriftelijk worden aangeboden aan 

de staatssecretaris van Economische Zaken. Het advies over dodingsmethoden 

wordt direct na aanbieding op de website van het NCad gepubliceerd. 

 

Installatie nieuwe NCad leden 

De voordracht van de twee nieuwe NCad-leden ligt nog voor bij de 

staatssecretaris in afwachting van afronding van het veiligheidsonderzoek. 

 

Nieuwe Trainee 

Per 1 september start een rijkstrainee bij het secretariaat. Zij zal onder andere 

ondersteuning bieden bij de adviezen ‘Afbouwschema dierproeven’ en 

‘Deprivatie/Gecontroleerde voedsel- en vochtopname’. 

 

Hoogleraar Proefdierwetenschappen  

Jan-Bas Prins zal per 1 augustus de leerstoel Proefdierwetenschappen aan de 

Universiteit Leiden gaan bekleden, dit is een nieuwe leerstoel.  Het NCad feliciteert 

hem daar heel hartelijk mee. De oratie vindt plaats op 12 mei 2017. Jan-Bas geeft 

aan dat deze aanstelling geen effect zal hebben op zijn inzet voor het NCad. 

 

Actielijst 

Dieren in voorraad gedood 

In het kader van de in het NCad-advies ‘In voorraad gedood’ geadviseerde 

opleiding tot fok-coördinator hebben twee instanties interesse getoond om de 

post-HBO module op te zetten en in hun curriculum op te nemen.  

Het opstellen van kwaliteitscriteria is nog een openstaande toezegging uit het 

advies Dieren in voorraad gedood. Daar zal na de zomer invulling aan worden 

gegeven. Getracht wordt om deze fase voor het einde van dit jaar af te ronden.  
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IvD-Platform 

Het oprichten van het IvD-Platform met bestuurlijke verantwoordelijkheden 

verloopt traag. Het NCad zal een brief aan de instellingsvergunninghouders sturen 

waarbij naar de status van het Platform zal worden gevraagd en het belang van 

een IvD-platform (ook in het kader van de verantwoordelijkheid van 

instellingsvergunninghouders ten aanzien van de eigen IvD) worden onderstreept. 

Ook het NCad heeft voor de uitvoering van haar taken behoefte aan een 

geautoriseerd aanspreekpunt voor IvD’s.  

Voordat de brief wordt verstuurd zal het verantwoordelijke NCad-lid dit bespreken 

met de tijdelijke voorzitter van het Platform in oprichting. 

In het najaar is het NCad van plan een bijeenkomst voor de IvD’s te organiseren 

om de samenwerking verder vorm te geven. De sinds de vorige IvD-bijeenkomst 

gepubliceerde NCad-adviezen zullen dan worden besproken. 

 

Biotechniek/LabAnimal Europe/Laboratory Animals Ltd. 

Het eerste artikel over een NCad advies (Pijnbestrijding) is aangeboden aan de 

redactie van het vakblad Biotechniek. Het secretariaat heeft contact gehad met de 

redactie van het tijdschrift LabAnimal Europe over het opnemen van korte 

nieuwsberichten over de Engelstalige adviezen van het NCad. Binnenkort zullen de 

eerste teksten hiervoor worden aangeleverd. Ook met het wetenschappelijke 

tijdschrift Laboratory Animals Ltd wordt contact gelegd. In dat journal zullen de 

samenvattingen van de Engelstalige adviezen worden gepubliceerd, met 

verwijzingen naar de Engelstalige website van het NCad. Deze activiteiten dragen 

bij aan internationale kennisdeling. 

 

Verslag vorige bijeenkomst 

Het verslag wordt op enkele punten aangepast en daarna goedgekeurd. 

 

Bespreking stand van zaken en advies ‘Afbouwschema dierproeven’ 

Het NCad-lid dat als trekker voor dit advies fungeert geeft een presentatie over de 

werkateliers die hebben plaatsgevonden en de oogst die daaruit is binnen 

gehaald. 

Er hebben twee werkateliers plaatsgevonden: de eerste met als thema regulatoir 

onderzoek( 9 juni 2016) en de tweede, die meer gericht was op fundamenteel 

onderzoek (7 juli 2016). Daaraan hebben totaal ca. 25 externe deelnemers met 

deskundigheden in verschillende achtergronden deelgenomen. Er is gewerkt 

vanuit de benadering van ‘Multi Level Perspective’ (MLP). Het transitievraagstuk is 

veel ingewikkelder dan alleen ‘voor’ of ‘tegen’ dierproeven.  

Gezien de complexiteit van de problematiek zal het NCad op meerdere sporen 

tegelijk inzetten met gebruikmaking van de legio rapporten, analyses en 

aanbevelingen, en met voortzetting en verdieping van de vele, reeds ingezette 

stimulerende voorstellen. 

De zomer zal worden gebruikt om de input die we tot nu toe hebben verzameld te 

verwerken.  

 In een derde werkatelier van het NCad en het kernteam zal besloten worden op 

welke wijze het advies vorm zal krijgen. Er wordt een geschikte datum voor deze 

bijeenkomst gezocht. Tevens zal de maatschappelijke consultatie van 8 september 

verder worden voorbereid. 
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Ook wordt gesproken over de positie van het dossier ‘ Dierproeven’. Enkele jaren 

geleden is het overgebracht naar EZ vanuit VWS. Een meer departements-

overstijgende  regie is, gezien de problematiek die met het onderwerp gepaard 

gaat, zinvol.  

 

Er ligt een voorstel van het ‘Athena Institute for research on communication and 

innovation in life and health sciences’ om door studenten een aantal gebieden 

omtrent het speelveld van proefdiervrije innovatie verder te laten onderzoeken. 

Dit voorstel sluit nog niet geheel aan op de denklijnen van het NCad en vergt 

enige aanpassingen. De algemeen secretaris zal dit met betreffende persoon 

overleggen.  

 

Internationaal: voortgang organisatie EU bijeenkomst over SoE 

Op 8 december zal het NCad een internationale bijeenkomst organiseren met als 

thema Transparancy & scientific basis of animal study designs. Deze vindt plaats 

in Brussel. De lijst van genodigden wordt door het NCad besproken en aangevuld. 

Het programma wordt komende maand verder uitgewerkt. De voorzitter wil graag 

dat het gehele NCad inclusief de communicatieadviseur aanwezig is. Het 

secretariaat zal een voorstel doen voor een titel die voldoende de lading dekt en 

tegelijkertijd uitnodigend is.  

 

Voorstel Communicatie 

Bij de start van het NCad is vastgesteld wat het doel van het NCad is. Dat doel is 

leidend voor alle communicatie uitingen. Na anderhalf jaar is het goed om stil te 

staan of dat doel nog steeds past bij wat het NCad wil uitstralen. Ook is één van 

de opdrachten van het NCad om ‘communicatie te verzorgen naar het publiek over 

dierproeven en alternatieven’. Het blijkt lastig om het genuanceerde verhaal van 

het NCad  te vertalen naar een aansprekend verhaal voor een breed publiek. 

Voorstel is om in het najaar een sessie te organiseren (één dagdeel) over hoe het 

NCad communicatie in kan zetten om haar doelen te bereiken. Voor de sessie 

worden, net als bij de adviezen, enkele deskundigen uitgenodigd die hier input 

voor kunnen geven vanuit hun wetenschappelijke of journalistieke achtergrond op 

het gebied van communicatie en gedragsverandering. 

De communicatieadviseur werkt het programma voor deze sessie verder uit, 

waarbij ze tevens voorbeelden zal betrekken hoe andere adviesorganen  

communiceren. 

 

Afscheid NCad lid Frank Dales 

Dit is de laatste vergadering waarbij Frank Dales aanwezig is. De voorzitter geeft 

aan dat hij dat spijtig vindt, omdat de specifieke invalshoek van Frank als zeer 

waardevol, relevant en to the point wordt gezien. Het NCad wenst hem veel geluk 

en succes in zijn nieuwe baan als burgemeester. Ook door Frank wordt 

aangegeven dat hij met pijn in zijn hart afscheid neemt, maar ook uiterst content 

is met zijn beoogde opvolging in het NCad.  

 

W.v.t.t.k. 

Er zijn hier geen onderwerpen besproken. 
 


